
SKOLE-, SOCIAL-
OG

SUNDHEDSUDVALGET

Dagsorden til Skole-, social- og sundhedsudval
gets møde tirsdag den 30. september 1997 kl. 
13.00 i mødelokale I på Rådhuset.

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
og kommer kl. 13.00.

Tidspunkt for mødets afslutning:

kl / f ~_
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l.

Formandens meddelelser

a.

Frederikssund Sygehus fremsender opgørelse 
vedrørende ventedage for færdigbehandlede pa
tienter - somatik, pr. august 1997 
Endvidere fremsender Centralsygehuset Hillerød 
opgørelse vedrørende ventedage for færdigbe
handlede patienter - somatik og psykiatri pr. 
august 1997.

b.

Udvalgets besøg i institutioner m.v.:
Skolevejens børnehave, som skulle besøges den 
23. oktober 1997, flyttes til en anden dato. For
slag til ny dato til foreligge til mødet.

Ferslev skole forslår onsdag den 22. oktober 1997 
kl. 19.30.

Bofællesskabet kan deltage i udvalgets møde den 
25. november 1997 kl. 09.15.

Kopi af ny liste vedlagt.
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2.

Statistik for specialundervisningen 1996/97 

J. nr. SSSF 17.03 

Til orientering

PPR- Pædagogisk psykologisk Rådgivning frem
sender statistik for specialundervisningen m.v. i 
skoleåret 1996/97.
Bjarne Nielsen kommer kl. 13.00.
Det indstilles.
at statistikken tages til efterretning.

Kopi vedlagt.

Dag og år Formandens
initialer
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3.

Skolevæsenets endelige normering og fordeling af 
timer for skoleåret 1997/98

J. nr. SSSF 81.01

Afgøres af byrådet

Byrådet godkendte på sit møde den 19. marts 
1997 normeringsplanen for skoleåret 1997/98.
På baggrund af denne beslutning, er der udarbej
det den endelige normeringsplan.
Den foreløbige normering (februar) var 1,3 lærer
stilling for høj i forhold til den endelige norme
ring, hvilket er yderst uheldigt. (Marbækskolen 
afleverer dog ca. 0,250 stilling retur på grund af 
lav tilmelding til 10. klasse).
Der er ramt meget flot på det område, der traditi
onelt har givet de største fejlskøn tidligere, nem
lig ved overgangen fra 8. - 9. klassetrin.
Omkring 10. klasserne er der skønnet en del ved 
siden af, men her er fejlskønnet ikke så katastro
falt, idet 10. klasserne får tildelt timer pr. klasse 
og ikke pr. elev.
Det reelle fejlskøn ligger i år på til/fraflytningen 
af elever til kommunen, idet der har været et 
fraflytningsoverskud på 15 elever. Der har ikke 
tidligere været en tendens, som kunne give et 
fingerpeg i den retning. Sidste år udviste et til
flytningsoverskud på 3 elever.
Ole Peltola kommer kl. 13.00.
Det indstilles.
at den endelige normering fremsendes til byrådet 

med anbefaling.
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4.

Fælles rådgivende organ 

J. nr. SSSF 00.01A16 

Afgøres af byrådet

Genoptagelse af sagen om fælles rådgivende or
gan.
I forbindelse med ændringer i lov om folkeskolen, 
med virkning fra 1. august 1997, har kommunen 
pligt til fremover, at afholde mindst to årlige 
møder med repræsentanter for skolebestyrelser
ne, såfremt der ikke er nedsat et fælles rådgiven
de organ.
I 1994 besluttede byrådet, at man ikke ville 
etablere fælles rådgivende organ, selvom skolebe
styrelserne på kommunens 3 skoler ønskede det
te.
På baggrund af lovændringen bør der tages stil
ling til hvorvidt der skal nedsættes et fælles råd
givende organ eller om lovens krav kan opfyldes 
med afholdelse af to møder årligt. Udvalgets mø
der med den enkelte skolebestyrelse er formentlig 
ikke tilstrækkelig til at opfylde lovens krav. 
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefa- 
lede på sit møde den 26. august 1997 
at der nedsættes et fælles rådgivende organ for 

skoleområdet.
at forvaltningens forslag til sammensætning af et 

fælles rådgivende organ anbefales, 
at forslaget til sammensætning af det fælles råd

givende organ sendes til udtalelse i skolebesty
relserne.

Udtalelserne fra skolebestyrelserne er indkom
met.
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4, fortsat

Marbækskolens skolebestyrelse foreslår føl
gende:
2 forældrevalgte fra hver skolebestyrelse.
1 lærerrepræsentant fra hver skolebestyrelse. 
Skolelederen fra hver skole.
Forvaltningschefen for skoleområdet.
2 politikere fra Skole-, social- og sundhedsudval
get.
1 sekretær fra forvaltningen.
Skuldelev skoles skolebestyrelse foreslår føl
gende medlemmer ud over politikere og medar
bejdere fra rådhuset:
2 politikere fra Skole,- social- og sundhedsudval

get.
Forvaltningschefen på området 
1 sekretær fra forvaltningen.
1 skoleleder fra hver skole.
1 medarbejder fra hver skolebestyrelse.
1 elev fra hver skolebestyrelse.
2 forældre fra hver skolebestyrelse.
Ferslev skoles skolebestyrelse foreslår følgen
de:
1 skoleleder fra hver skole 
Forvaltningschefen for skoleområdet
2 politikere fra Skole-, social- og sundhedsudval

get
1 sekretær fra forvaltningen
2 forældrevalgte repræsentanter 
1 medarbejderrepræsentant.
Alle 3 skolebestyrelser er ønsker sammenfalden
de 2 forældrerepræsentanter og 1 medarbejder
repræsentant fra hver skolebestyrelse. Skuldelev 
skole ønsker ligeledes 1 elevrepræsentant fra 
hver skolebestyrelse.
Det indstilles,
at skolebestyrelsernes forslag til fælles rådgiven

de organ anbefales. Dog kan det ikke anbefales 
at der skal deltage elevrepræsentanter.
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5.

Optagelse til dagpleie/daginstitutioner

Forvaltningen fremlægger optageliste pr. 
september 1997

Kopi vedlagt
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6.

Pasningsgaranti 

J. nr. SSSF 16.04 

Afgøres af byrådet

På byrådsmøde den 19/6-96 blev det besluttet, at 
der kunne oprettes ventelister til børnepasning i 
det omfang dette var nødvendigt.
Dette har siden betydet, at stort set alle børn er 
blevet passet omkring august-indskrivningen og 
at der løbende har været mellem 20 og 30 børn, 
der havde alderen til at komme i børnehave, men 
som måtte blive i dagplejen. Endvidere at der i 
vinterens løb blevet oprettet ventelister til pas
ning i dagplejen. Disse har så fået tilbudt plads, 
hvis der har været en fraflytning eller i forbindel
se med augustrokeringerne.
Det bemærkes, at det i indeværende år har været 
muligt at skaffe samtlige nye skolebørn plads i 
fritidshjem. Dette betyder, at der i de kombine
rede institutioner er mere end 60 fritidshjems
børn. Til gengæld er der så færre børnehavebørn. 
Efterhånden som der i løbet af vinteren vil blive 
udskrevet nogle fritidshjemsbørn, vil der blive 
indskrevet børnehavebørn.
Forvaltningen fremsender forslag til flere mulig
heder til genindførelse af pasningsgaranti - 
enten pasningsgaranti for børn over 1 år, hvilket 
indebære, at der skal oprettes 20 børnehaveplad
ser i Skibbyssen, eller pasningsgaranti i faste 
måneder, hvilket svare til nuværende ordning. 
Udgifter til etablering af 20 børnehavepladser i 
Skibbyssen vil beløbe sig til en merudgift på ca. 
kr. 600.000,- netto (lønudgifter - forældrebetalin
gen).
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fi. fortsat

Hertil kommmer en éngangsudgift til bygnings
ændringer og inventar, som udgør kr. 304.050,-, 
excl. moms.
Økonomichefen indstiller, at forslaget må indgå i 
de almindelige budgetforhandlinger, idet de øko
nomiske rammer ikke tillader yderligere aktivi
tetsudvidelser.
Det indstilles.
at sagen indgår i de almindelige budgetforhand

linger, jvf. økonomichefens indstilling.

Kopi af intern notits af 2/9-97 samt beregninger 
for løn, bygningsændringer m.v. vedlagt.
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7.

Ønske om genforhandling af overenskomst om 
honorering af tandnrotetisk arbejde

J. nr. SSSF 16.21

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget 

Aut. klinisk tandtekniker
fremsender

anmodning om genforhandling af taksterne i 
overenskomsten om honorering af tandprotetisk 
arbejde. Ansøgning om genforhandling er ligele
des fremsendt til Slangerup, Ølstykke, Frederiks
sund, og Jægerspris).
Overenskomsten blev indgået den 10. august 
1995.
Der foreslås 2 løsningsmodeller, som kan kombi
neres:
1 .

De enkelte takster sættes op, mens overenskom
sten iøvrigt fortsætter uændret.
2.

Tandteknikeren kan opkræve et supplerende ho
norar hos patienten.
Tandklinikcheferne i de seks kommuner har 
holdt møde på foranledning af ansøgningen. Der 
var enighed om at anbefale, at der ikke tilbydes 
yderligere honorering udover den almindelige 
prisregulering, som løbende foretages.
Den nuværende overenskomst har de seks kom
muner indgået med 2 tandteknikere i Frederiks
sund.
Det indstilles.
at man følger tandklinikchefernes indstilling,
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8.

Vedtægter for Ældre- og handicaprådet 

J. nr. SSSF 00.01A16 

Afgøres af byrådet

Genoptagelse af sagen vedrørende nye vedtægter 
for Ældre- og handicaprådet, idet udvalget be
sluttede at Ældre- og handicaprådets forslag til 
vedtægter blev ændret på flere punkter. 
Forvaltningens forslag har været fremsendt til 
Ældre- og handicaprådet og formanden har været 
indkaldt til en drøftelse af vedtægten med for
valtningschefen.
Ældre- og handicaprådet har 2 punkter, som man 
ikke er enige med forvaltningen i. Følgende dele 
af sætning i forvaltningens forslag punkt 3.4 
“...dog orienteres Skole-, social- og sundhedsud
valgets formand først” ønskes fjernet. Punkt 2.7 
“Byrådet kan uddelegere kompetence til Rådet, 
men ikke uden der har fundet en forhandling sted 
mellem Byråd og Ældre- og handicaprådet” i Æl
dre- og handicaprådets forslag ønskes indføjet i 
forvaltningens forslag.
Det indstilles,
at man ikke på nuværende tidspunkt mødekom

mer Ældre- og handicaprådets ønsker. Hvis det 
senere viser sig hensigtsmæssigt i det daglige 
samarbejde, kan vedtægterne ændres påny.
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8.

Vedtægter for Ældre- og handicaprådet 

J. nr. SSSF 00.01A16 

Afgøres af byrådet

Genoptagelse af sagen vedrørende nye vedtægter 
for Ældre- og handicaprådet, idet udvalget be
sluttede at Ældre- og handicaprådets forslag til 
vedtægter blev ændret på flere punkter. 
Forvaltningens forslag har været fremsendt til 
Ældre- og handicaprådet og formanden har været 
indkaldt til en drøftelse af vedtægten med for
valtningschefen.
Ældre- og handicaprådet har 2 punkter, som man 
ikke er enige med forvaltningen i. Følgende dele 
af sætning i forvaltningens forslag punkt 3.4 
“...dog orienteres Skole-, social- og sundhedsud
valgets formand først” ønskes fjernet. Punkt 2.7 
“Byrådet kan uddelegere kompetence til Rådet, 
men ikke uden der har fundet en forhandling sted 
mellem Byråd og Ældre- og handicaprådet” i Æl
dre- og handicaprådets forslag ønskes indføjet i 
forvaltningens forslag.
Det indstilles.
at man ikke på nuværende tidspunkt møde kom

mer Ældre- og handicaprådets ønsker. Hvis det 
senere viser sig hensigtsmæssigt i det daglige 
samarbejde, kan vedtægterne ændres påny.
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9.

Den fremtidige distriktspsykiatri i Frederiksborg 
amt.

J. nr. SSSF 16.00.01 

Afgøres af byrådet

Frederiksborg amts sundhedsudvalg og socialud
valg besluttede i januar 1997 at iværksætte en 
udredning til brug for en stillingtagen til di
striktspsykiatriens fremtidige indhold og organi
sation i Frederiksborg amt. Målet er en oprust
ning af distriktspsykiatrien og de sociale tilbud 
til sindslidende. Der har været nedsat en ar
bejdsgruppe med kommunal og amtslig deltagel
se.
Arbejdsgruppen har afsluttet sit arbejde og der er 
udarbejdet forslag m/bilag til fremtidens di
striktspsykiatri i Frederiksborg amt. 
Sundhedsudvalget og socialudvalget har ikke 
realitetsbehandlet forslaget, men ønsker at frem
sende det til kommunerne som grundlag for en 
debat om distriktspsykiatriens målgruppe, ind
hold og organisering. De enkelte kommuners 
skriftlige kommentarer skal fremsendes til amtet 
senest den 1. oktober 1997.
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt, social 
og sundhedsudvalget har på sit møde den 26. 
august 1997 besluttet af fremkomme med be
mærkninger.
Det indstilles,
at Kommuneforeningens kommentarer, jvf. skri

velse af 17. september 1997, følges.
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10.

Efterretningssager

a.

Ældre- og handicaprådet fremsender referat af 
møde den 4. august 1997.
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